

Title (en)

Return roll.

Title (de)

Umlenkwalze.

Title (fr)

Cylindre de renvoi.

Publication

**EP 0437231 A2 19910717 (DE)**

Application

**EP 91100166 A 19910107**

Priority

DE 4000772 A 19900112

Abstract (en)

The invention describes a return roll (1) which is used especially in a turning-bar system in the withdrawal and winding up of laid-flat sheet webs (7) and onto which the sheet web (7) runs obliquely in a tangential plane. In the case of this return roll, a contact surface (6) is formed by circumferentially distributed sliding vane elements (5) which are freely displaceable in the axial direction in grooves (20), crease-free running of the sheet web thereby being obtained. In the angular range in which the sheet web (7) is not in contact, the elements (5) are pushed back into the initial position by a return device (9) having a guide surface (10). <IMAGE>

Abstract (de)

Es wird eine Umlenkwalze (1) beschrieben, die insbesondere in einem Wendestangensystem beim Abziehen und Aufwickeln flachgelegter Folienbahnen (7) benutzt wird und auf die die Folienbahn (7) in einer Tangentialfläche schräg aufläuft. Bei dieser Umlenkwalze wird eine Überlauffläche (6) durch umfangsverteilte Schiebeelemente (5) gebildet, die in axialer Richtung in Nuten (20) frei verschiebbar sind, so daß ein faltenfreier Lauf der Folienbahn erzielt wird. In dem von der Folienbahn (7) nicht umschlungenen Winkelbereich werden die Elemente (5) durch eine Rückstelleinrichtung (9) mit Führungsfläche (10) in die Anfangsposition zurückgedrängt. <IMAGE>

IPC 1-7

**B41F 13/06; B65H 23/32**

IPC 8 full level

**B65H 23/32** (2006.01); **B65H 27/00** (2006.01)

CPC (source: EP)

**B65H 23/32** (2013.01); **B65H 27/00** (2013.01); **B65H 2301/3423** (2013.01); **B65H 2404/123** (2013.01); **B65H 2404/1231** (2013.01);  
**B65H 2404/1374** (2013.01)

Cited by

EP3012216A1; DE102010055977A1; CN104944231A; FR3026397A1; US7300371B2; WO2005118445A1

Designated contracting state (EPC)

BE CH DE ES FR GB IT LI NL

DOCDB simple family (publication)

**EP 0437231 A2 19910717; EP 0437231 A3 19911113**

DOCDB simple family (application)

**EP 91100166 A 19910107**